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A Németország és Magyarország közötti utaimat illetően az első 
kiutazásom volt a legkedvezőbb. Szimplán felszálltam a repülőre és már le is 
szállhattam Frankfurtban. Azért oda repültem, mert volt más úti állomásom is, 
melyet érinteni akartam, amúgy mindenkinek ajánlom a Nürnbergi repülőteret. 
Később kitapasztaltam sokkal kényelmetlenebb utakat is, bár azok nem a 
közlekedési vállalatok hibáiból fakadtak. Kiemelném az interneten megrendelve 
igen olcsó (58 Euro) EuroCity vonatozás lehetőségét, mely röpke 10 óra alatt a 
célállomásba repíti az embert. További lehetőség még az AirBerlin szolgálatait 
igénybe venni, bár olcsóságát kicsit elhomályosítja nehézkes és igen korai 
jegyrendelési igénye. 
 A helyi közlekedés télen-nyáron alapvető erlangeni eszköze a kerékpár. 
Kb. 1 hét leforgása alatt én is beszereztem egy igen jó állapotban lévőt, váltóval 
és világítással együtt 50 Euróért. Ez éppen ki is bírta a kinttartózkodásomat, bár 
ez inkább az én hibám volt. 
 Az erlangeni lakhatási lehetőségek szerintem egyik legjobb alternatíváját 
próbálhattam ki, az Alexandrinum diákszállót. Egészen oda vagyok azóta is 
ezért a helyért, a közössége, a programjai és a lakosai abszolút lenyűgöztek.  

Az erlangeni egyetem (FAU) nagyon jól kezeli a külföldi diákokat, 
számtalan programmal szolgál a város kulturális és a környék egyéb 
vonatkozású megismerésének elősegítése céljából. 

Szakmai szempontból a Friedrich Alexander Universität igen híres 
Németországban. Bajorország amúgy is az ország egyik legfejlettebb régiója, 
ezen belül is igen kimagasló pozícióba tartozik az erlangeni oktatás színvonala. 
Ez az információ a kinti németektől származik. Itt tenném hozzá, hogy én nem 
az egyetemi külföldi diákokkal keveredtem jó barátságba, hanem a 
diákszálláson lakó németekkel. A németekről felépített sztereotípiáim abszolút 
megdőltek igen sok szempontból.  

Amikor valaki az egyetemre érkezik, rögtön szembesül egy magyar 
oktatónővel, ugyani reflexszerűen hozzáirányítják honfitársainkat. Annak 
kiemelkedően nagy szerencse ez, aki az informatika területén kíván tanulni 
ezen az egyetemen. Ő ugyanis tud gyakorlati helyet és igen sok egyetemi 
tapasztalatot is adni, azon túl, hogy akár még bicikliszerzésben is segít. 
Szervez továbbá úgynevezett magyar esteket is, ahol a kinti magyar diákokat 
szervezi össze, magyar kajálásokra és egy kis beszélgetésre. 

Ő maga egyébként a Machine Learning nevű tárgyat oktatja kicsit durva 
angolsággal, mint masteres tárgyat, egy német kollégájának a gyakorlati 
oktatása mellett. Azt kell mondanom, hogy a nyelvi nehézségek ellenére igen 
komoly színvonalat produkáltak a terület oktatásában, ugyanis Magyarországon 
én még sehol nem tapasztaltam ilyen jó gyakorlati nézőpont megvilágítást ezen 
a területen. Ez talán köszönhető annak, hogy maga az egyetem valódi 
kapcsolatot tart fenn az iparral, így a helyi Siemens központtal és a Fraunhofer 
kutatólaboratóriumával. Már a korábban tapasztalt francia nézőpont itt is teljes 
mértékben él a felsőoktatás és ipar, a kutatás és oktatás kapcsolatait tekintve. 
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Tapasztalhattam az egyetem még egy másik világhírű területét, az orvosi 
képfeldolgozást, melynek rejtelmeibe egy Siemensnél dolgozó professzor (mind 
az informatika, mind az orvostudomány professzora) vezetett be. Azoknak, akik 
itt kívánnak erről a témáról mély tudást szerezni, amellett, hogy teljes 
mértékben csak ajánlani tudom, figyelmeztetésül elmondanám: igen komoly 
előtanulmányok kellenek a tárgy megértéséhez. 

Alapvetően nagyon örülök, hogy megélhettem ezt a félévet 
Németországban, és mindenkit csak ösztönözni tudok ennek megélésére, 
különösen Erlangenben. 
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